
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senator Alicjê Zaj¹c
na 77. posiedzeniu Senatu

w dniu 26 maja 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Do mojego biura senatorskiego w Jaœle wp³ynê³a informacja z gminy Sanok, z której wynika, ¿e bu-
dowa obwodnicy Sanoka w ci¹gu drogi krajowej nr 28 nie zosta³a umieszczona w spisie zadañ drogo-
wych na lata 2011–2015. Nale¿y zauwa¿yæ, ¿e przedmiotowa inwestycja przygotowywana by³a od wielu
lat i by³a ujêta w poprzednim projekcie. Gmina podjê³a szereg starañ, przeprowadzono konsultacje spo-
³eczne i poniesiono znaczne koszty, dlatego te¿ nieujêcie tego zadania w obecnym projekcie jest zupe³nie
nieuzasadnione.

Powstanie obwodnicy jest niezbêdne, bowiem przez miasto Sanok przebiegaj¹ liczne trakty turysty-
czne prowadz¹ce do granic z Ukrain¹ i S³owacj¹, a tak¿e w Bieszczady i nad Jezioro Soliñskie. Turyœci
polscy i zagraniczni niejednokrotnie maj¹ powa¿ne problemy z przejazdem przez zat³oczone miasto.
Szacuje siê, ¿e œredni ruch dobowy w Sanoku na drodze krajowej nr 28 wynosi dwadzieœcia cztery ty-
si¹ce pojazdów, zaœ w miesi¹cach turystycznych jest on znacznie wiêkszy. W sierpniu 2010 r. zanoto-
wano nawet dwadzieœcia dziewiêæ tysiêcy czterysta osiemdziesi¹t piêæ pojazdów umownych na dobê.
Miasto Sanok siê dusi, a jednoczeœnie wystêpuje ograniczona dostêpnoœæ do tamtejszego przemys³u
i us³ug, co utrudnia dalszy rozwój miasta. Wystêpuj¹ce utrudnienia wp³ywaj¹ równie¿ na wypadkowoœæ
wynikaj¹c¹ z olbrzymiego ruchu samochodów niemieszcz¹cego siê w w¹skich uliczkach miasta o histo-
rycznej zabudowie.

W województwie podkarpackim potrzebê realizacji tej inwestycji dostrzegaj¹ równie¿ samorz¹dowcy.
Zarz¹d Województwa Podkarpackiego podj¹³ uchwa³ê, w której wnosi o wprowadzenie zmian do wy¿ej
wymienionego projektu i ponowne umieszczenie zadania budowy obwodnicy po³udniowej Sanoka
w „Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2011–2015”.

Realizacja tej inwestycji jest priorytetowa, bowiem przyczyni siê ona do rozwoju miasta oraz w znacz-
nym stopniu usprawni ruch pojazdów, a przez to wp³ynie na poprawê zdrowia i bezpieczeñstwa miesz-
kañców powiatu sanockiego.

Maj¹c powy¿sze na uwadze, zwracam siê do Pana Ministra z pytaniami.
Jakie argumenty spowodowa³y, ze zadanie budowy obwodnicy Sanoka nie zosta³o ujête w nowym

projekcie „Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2011–2015”, skoro od wielu lat ta inwestycja by³a
planowana i w pe³ni przygotowana do realizacji?

Czy ministerstwo zamierza ponownie przeanalizowaæ „Program Budowy Dróg Krajowych na lata 2011-
–2015” i czy planuje wprowadzenie w nim zmian maj¹cych na celu przywrócenie budowy tej inwestycji?

Alicja Zaj¹c




